
Toomas Tõniste 
soovitab:
KUULA:
• Freddy Mercury ja Montserrat 

Caballé “Barcelona”
• ABBA “Thank You For The 

Music”
• Andrew Lloyd Webber “The 

Phantom of the Opera”

LOE JUURDE: 
• Minu esimene tõeliselt 

ettevõtluse alast mõtte-
maailma avardav raamat oli 
Kiyosaki ja Lechteri “Rikas 
isa, vaene isa”.

• Viimasel ajal loetud 
raamatutest tooksin 

 esile Frederick Forsythi 
“Kobra”, Artur Perez-Reverte’i 
“Lõuna kuninganna” ja 
Siteg Larssoni  Millenniumi-
triloogia. 

VAATA
• Lapsepõlve tõeline 

fi lmielamus oli “Helisev 
Muusika”.

• Meeldinud on alati 
James Bondi fi lmid.

• Meenuvad veel “Titanic” 
ja Schwarzeneggeri fi lmid.

tsitaadid:
• Poliitikassegi tullakse mõttega 

– mulle on vähemalt selline 
mulje jäänud – et kui muidu 
hakkama ei saa, siis siin 
on võimalus väga paljusid 
inimesi kamandada, olla 
tegija.

• Spordis sa näedki seda,  et 
elus ei tule asjad kergelt. 
Pead vaeva nägema.

• Sa ei pea kohe minema 
ülikooli. Minu nägemus 
on selline, et siis ei ole sa 
eluküps. Sa ei saa aru, miks 
sul seda vaja läheb.

• Ja siis sa istudki seal ja 
mängid lihtsalt lolli, käid 
iga kümne minuti järel 
hääletamas. Tehakse 
poliitikat, mis ei vii mitte 
kuhugi. On näha, et inimestel 
pole midagi efektiivsuse 
peale rajatud olnud.
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Nad ei pea seda sellises tempos tegema nagu ta-
valised üliõpilased. Õppimiseks on kõik võima-
lused loodud.”

Tõnu: “Ettevõtluses on samamoodi, võid osta 
aktsiad börsilt, saada kogemusi väiksemaid osalusi 
omades. Ei pea kõike suurelt ette võtma.”

RIIGI SUUND OLI MURETTEKITAV
Toomas on alates 1998. aastast IRLi liige. Riigi-

kokku võttis Toomas suuna siis, kui tundis muret 
riigi pärast. Ta leiab, et kui riik läheb õiges suu-
nas, siis pole mõtet sinna kaasa rääkima -noogu-
tama minna. 

“Kui mina läksin, siis oli üleval palju ohte ja mu-
resid. Liitusin ju üheksakümnendate lõpus, mäle-
tame kõik, mis tollal toimus. Oli palju väikeseid 
erakondi ja küsisime endalt, kas allmaailm võib 
Tallinna linnavolikogu üle võtta. Siis toimus po-
liitika hoopis teisel tasandil, riigikogus samamoo-
di – püsis hirm, et kas tuleb olukord, kus jagatak-
se olematut raha ja lõpuks ei ole kellelgi võima-
lik hästi elada,” ütleb ta. 

Toomas tunneb end maailmaparandajana, ja se-
da adus ta juba kooliajal, mil ebaõiglust tunneta-
des õpetajale vastu hakkas. Riigikogu tundus loo-
mulik jätk. 

Praegu on aga 2012. aasta novembriöö. Juku-
Kalle  Raid puistab sotsiaalmeediasse ööistungi-
test värvikaid kirjeldusi. Keskerakond on võtnud 
enda peale venitustaktika, nõudes jonnaka järje-
kindlusega kümneminutilisi vaheaegu. On käimas 
järgmise aasta riigieelarve koostamine.

“Ajab vihale, et on näha, et riigikogus ei ole 
paljud liikmed pereinimesed. Tegeletakse lihtsalt 
mänguga. Keegi annab kusagilt käsu, et kuulge, 
me pole tükk aega pildis olnud, teised on palju 
rohkem pildis! Siis pannakse telgid üles, Tallinna 
TV tuleb otseülekannet tegema, täielik aja ja raha 
raiskamine. See ei vii ju mitte kuhugi, vaid tekitab 
inimestes arusaama, et kogu aeg on mingi jama. 

Ja siis sa istudki seal ja mängid lihtsalt lolli, käid 
iga kümne minuti järel hääletamas. Tehakse polii-
tikat, mis ei vii mitte kuhugi. On näha, et inimes-
tel pole midagi efektiivsuse peale rajatud olnud. 
Mõeldakse vaid, kuidas pildis olla,” ütleb Toomas. 

Tõtt-öelda pole ma ajakirjanikuna nii leebet vi-
ha tükk aega näinud – olukorda, kus inimene rää-
gib vihast teksti üdini rahulikult.

ETTEVÕTLUSE SUUND – ŠOKOLAADIKREEM JA VEIN
“Tol hetkel olime kahekordsed olümpiamedali-

võitjad. Ja kui läksime poodidesse, tassisime kas-
te, viisime kaupa, siis väga palju kohtasime suhtu-
mist: kas tõesti on seis nii hull, et meeste eest nii 
kehvalt hoolitsetakse? Kelle jaoks odav töö, kelle 
jaoks mitte. Aga inimene peab elus kõik tööd ära 
tegema, et kogemusi saada,” räägib Toomas. “Ja 
valehäbist tuleb üle olla. See on midagi, millest 
tuleb üle saada. Eestlased on jube uhke rahvas.”

1992. aastal panid vennad Tõnisted aluse edu-
kale hulgifi rmale LTT. Tänavu novembris tähistas 
ettevõtte juubelit. 

“Avastasime tol ajaperioodil enda jaoks šoko-
laadikreemi. Eestis seda sisuliselt ei olnud. Jube 
mõnus, paned saia peale. See mood jõudis mõ-
ne aja pärast ka Eestisse. Veinijoojad me tookord 
ei olnud, tegime sporti. Aga tol hetkel oli olukord 
selline, et pood ütles, et meil ainult üks punane 
vein on. See oli Eesti tase!” ütleb Tõnu ja naerab. 

ETTEVÕTLIKUD


